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WORLD JAI ALAL MOB HITS, AND THE FBI: A
CHRONOLOGY

1974: World Jai Alai hires John B. Callahan as president.
Callaban quickly makes a number of new hires, including H. Paul
Rico, a retired FBI agent from Boston who becomes vice
president and chief of security.

1976: Callahan resigns from World Jai Alai when publicity about
his mob connections threatens the company's chances of licensing
a Hartford fronton. He is replaced by his longtime friend Richard

Donovan.

1977: Tulsa businessman Roger Wheeler Sr. buys World Jai Alai
after talks with two other potential buyers die amid reports of
mob connections by both.

1980: Concerned about mob penetration of his business, Wheeler
decides to sell his Hartford fronton. Connecticut state police
investigate skimming and game fixing in the jai alai industry.
Massachusetts police are repeatedly thwarted in their
investigations of Winter Hill gang leaders James = Whitey"
Bulger and Steven ““The Rifleman" Flemmi. Meanwhile, the FBI
in Boston -- using Bulger and Flemmi as informants - is
investigating Patriarca family underboss Jerry Angiulo.

1981
January: According to Winter Hill gang member Edward Brian

Halloran, Callahan offers him a contract to kill Wheeler. Bulger
and Flemmi are present when the offer his made.

), K. 1

EXHIBIT
723

March: Wheeler finalizes sale of his Hartford jai alai fronton to L.
Stanley Berenson. .

http://intranet.couramshare.trb/cgi-bin/slwebtst.exe?DBLIST=hc97&DOCNU...:g S6701
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April: Wheeler confides in his son that he suspects something is
not right at World Jai Alai. He sends his son to Miami to check on
the company's computer system and asks him to “"keep his ears”
open.

May: Wheeler is killed while leaving his Tulsa country club after
his customary Wednesday afternoon round of golf.

July: Tulsa detectives assigned to the Wheeler homicide get their
first tip from an informant implicating the Winter Hill gang in
Wheeler's death. :

1982

January: Halloran tells the FBI that he was offered the contract on
Wheeler and implicates Callahan, Bulger, Flemmi and Rico. The
FBI spends six weeks debriefing Halloran, before deciding he is
not credible.

May: Halloran stays in touch with the FBI, informing on his mob
pals until May 12, when he is gunned down on a south Boston
street. .

July: Detectives from Tulsa and the Connecticut and
Massachusetts state police departments descend on Boston in a
search for Callahan. They express mistrust of the FBI to Jeremiah
O'Sullivan, the federal organized crime strike force prosecutor
who is using Bulger and Flemmi to build a racketeering case
against Angiulo. O'Sullivan reluctantly admits that Halloran tried
to join the federal witness protection program. Callahan can't be
located.

August: Callahan's decomposing body is found stuffed in the
trunk of his leased Cadillac in an airport parking garage in Miami.
He was shot repeatedly in the head and his killers have left a dime
on his chest. Florida detectives say forensic evidence suggets
Callahan was shot at World Jai Alai's nearby Miami fronton and
his body was driven to the airport.

September: Connecticut state police detectives report to
colleagues in Florida that they believe Wheeler was killed
because he suspected his employees were skimming from World
Jai Alai. One of Wheeler's sons tells Florida detectives the same
thing.

September: Tulsa Police Department requests the convening of a
federal grand jury investigation of the Wheeler homicide and asks

http://intranet.courantshare.trb/cgi-bin/slwebtst.exe?DBLIST=hc97& DOCNU...:6 3/6/01
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that Rico be subpoenaed as a witness. Both requests were denied.
.

October: Florida detectives, with assistance from Connecticut,
seize tons of World Jai Alai records in an effort to uncover a
skim. Although police are convinced a skim occurred, they cannot
prove it. World Jai Alai sues Florida and Connecticut authorities
and wins.

November: U.S. Department of Justice sponsors a task force
meeting in Tulsa for the far-flung police agencies investigating
Wheeler's death and other jai alai-related crimes. Justice asks that
attendees provide it with any derogatory information they might
have on Rico. Connecticut delegation balks and leaves the
meeting.

1983: Based on informantion captured by secret FBI
microphones, Angiulo is arrested after his federal indictment on
racketeering charges.

1985: First National Bank of Boston pleads guilty to laundering
money, mueh of it mob money collected by Jerry Angiulo. The
bank's admission followed a two-year investigation.

1995: Bulger and Flemmi, along with reputed New England mob
boss Francis “*Cadillac Frank” Salemme and two underlings, are
indicted on federal racketeering charges in Boston.

1997: U.S. District Court Judge Mark Wolf orders the FBI to
publicly name certain of its informants in the middle of a legal
hearing on whether some of the bureau's relationships with
informants may have broken the law. The bureau named Bulger
and Flemmi, among others. Flemmi discloses his defense to the
racketeering charges: that if he was involved in any criminal
activity, it was sanctioned by the FBI. Bul gher remains a fugitive.
The hearings are continuing.

PHOTOS: (4 b&w) mugs

Caption: . PHOTO 1: John B Callahan -- A confidant of top members
© of the Winter Hill Gang, became president of World Jai Alai
in 1974

PHOTO 2: Jerry Angiulo -- Led the Boston faction of the
Patriarca crime family and was targeted by the FBI for years.

PHOTO 3: Jack B. Cooper -- business associate of gangster
Meyer Lansky, tried to buy World Jai Alai.

PHOTO 4: Meyer Lansky -- one of the nation's most
powerful gangsters, surfaced when the FBI bugged New

Page 3 of 4
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Jersey businessmen trying to bring Jai Alai to their state.
-

Memo:
Keywords: TIMELINE; TIME LINE; CRIME; MURDER; HOMICIDE
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Memorandum g

To .  SAC, BOSTON (182A-1021) (C) e 7/7/81
Fom :  SA JOHN J. CEOHERTY, Jr,
Swbjt:  HENRY TAMELEO -

ET AL <

16B (A)

Remymemo, 11/20/80 and 3/17/81, . N

On 6/30/81, Bernie Lanoue, Internal Affairs, Massachusetts
Department of Corrections, advised that his office has no
information other than that furnished the writer by Lirda Washburn
on 11/18/80. Lanoue added that there is an inmate in place at
MCI Framingham who in the future may be in a position to furnish
specific information re Con-Puter, Inc. and/or Henry Tameleo, etal.
Should this ocecur, Lanoue will recontact the writer.

As Boston investigation entitled has
determined Salveti aware subpoenaed and there -13
is no indication at this time that Con-Puter, Inc. in violation
of any statute within Bureau jurisdiction, it is recommended that Ch
capticned matter be placed in a closed status,

€2~ 102 1= 10
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STYLE T

The Perplexing Case of Judge Alcee Hastings; Is He a Victim of His Own Greed? A
House Panel Must Decide
Marjorie Williams
‘Washington Post Staff Writer

"Everybody thinks that to get to be a judge is supposed to be the
biggest doo-doo on earth. It aaaiiiin't. It ain't! It's just
something else to do."

The words are odd, coming not only from a judge, but from one

whose appointment to the Tederal bench was a milestone; from one who
has fought tooth and nail for almost seven years to remain a judge;
from one who may soon join the thin ranks of the federal judges who -
have been ejected from their lifetime seats through impeachment by
the U.S. Congress. ‘

But then, as one of his Iawyers puts it, "' Alcee Hastings is not
your typical federal judge.”

The first black person ever to be appointed a federal judge in

the state of Florida, Alcee Lamar Hastings was also the first federal
judge ever to be tried on criminal charges while still on the bench.

He has spent most of his time as a judge trying to prove that he did
not conspire with a Washington lawyer to solicit bribes from mobsters
wanting lenient sentences in his Miami courtroom. ’

In 1983 a jury acquitted him of the charge. But two judges of

the 11th Circuit Court of Appeals filed a complaint under a 1980 law
that empowers the federal judiciary to discipline individual judges
for "conduct prejudicial to the effective and expeditious

1

administration of the busi of the courts.”

After a 3 1/2-year investigation and a series of unanimous

votes-by a panel of five judges, then by 14 judges of the circuit and
district courts, and then by the 27-member Judicial Conference of the
United States-the judiciary asked that Congress consider impeaching
Hastings. The five-judge panel's 381-page report concluded that
Alcee Hastings not only conspired to solicit a bribe, but also
perjured himself on a grand scale to evade punishment for it,
manufacturing evidence and lying on the witness stand about 15

i EXHIBIT
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separate points during his trial. ‘

By the time the House subcommittee began hearings May 18 "In the
Matter of the Impeachment Inquiry Concerning U.S. District Judge
Alcee L. Hastings,” a third charge had been made-that in 1985
Hastings leaked information that grew out of a wiretap order he
signed, jeopardizing two FBI investigations. The Justice Department
decided against prosecuting him, but an 11th Circuit investigation of
this allegation is underway.

Today the eight members of the House panel are expected to end
weeks of suspense over whether any of the charges will be sent on to
the full Judiciary Committee and beyond, or whether the case of Alcee
Hastings should be put to rest at last.

"I took an oath to uphold the law," Hastings is fond of saying.

"I did not take an oath to lusuuhhv the law." His stress on the word
suggests that the very idea is hilarious. "And I do not luuuuhhv the
law."

At issue, though, is not whether Alcee Hastings loves the law.
At issue is whether he sold it.

The reams of documents and pounds of testimony can be read to
answer the question two ways, making him either an esteemed black
leader who has been hugely wronged, or a man who made it big and
threw it all away in some paroxysm of greed or self-destruction.

There do not appear to be any possibilities in between.

In the second week of hearings, a group of seventh- and

eighth-grade American history students from Capitol Hill Day School
was marched into Room 2226 of the Rayburn House Office Building to
see the real thing in progress. For close to an hour, they stared
obediently at the back of FBI Special Agent William J. Murphy Jr. as
he was questioned about the afternoon 6 1/2 years ago when the Bureau
sprang the trap it had set for Alcee Hastings.

‘When Michigan Rep. John Conyers, the subcommittee chairman,
called a recess, Hastings chatted for a while with his lawyers. But
suddenly-almost visibly-his radar picked up on the young life forms
arrayed behind him.

He stood, turned to the children. "Hi," he said, and smiled his
confiding smile. "I'm Al Hastings, the subject of this matter.”

At 51 he is a small man, of delicate gestures-not an imposing
figure but an animated one. And as he talked in his musical voice,
the kids gathered around him, for all the world like the children of

Page 2 of 11
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Hamelin. e

"As bored as you might be sitting here-and I can tell you, I'm

bored too-" he said, "a substantial amount of history is taking place

at this time." The reporters and cameramen nearby, having seen

Hastings in action before, ignored this sideshow for several minutes. But gradually even those jaded
souls shuffled closer, unable to -
resist the picture.

Again, you could almost see the radar: As the C-Span minicam
approached, Hastings draped an arm oh-so-casually over the shoulder
of a slim, freckled boy in a T-shirt. One foot up on a chair,

answering questions from the diminutive crowd, he demonstrated what
government prosecutors, FBI agents, reporters and anyone else who has
touched this case has been learning over the past years: that Alcee
Hastings is a charmer and a born fighter-a supremely political

animal.

Since his acquittal he has continued to preside over trials

while scrambling to keep up the speaking engagements and community
networking through which he rallies support. Most months last year,
his schedule shows, he made from five to 10 appearances-for speeches,
seminars, awards-covering 16 states over the course of the year. His
speech is fiery and frank, full of distinctly nonjudicial epithets, .
tailored acutely to his audience-not necessarily to what they want to
hear, but to what will set their pulses pounding.

He is unapologetically partisan, routinely denouncing President
Reagan. "The reason I don't like him doesn't have anything to do with
whether he's a likable chap," says Hastings. "He's dumb. And I don't
think the president of the United States ... ought to be some dodo."
He also goes out of his way to irritate, saying of his feilow judges,
"They're worried about me. And I think they're worried about me
because I am demonstrating that the job is easy.”

Hastings' lawyers like to point out just how partisan, just how
irritating their client can be, for they believe that his trial and

retrial were politically motivated. In the 21 months Alcee Hastings
spent on the federal bench before the FBI investigation began, they
point out, he amassed a liberal sentencing record, becoming known as
"a defendant's judge." And he countermanded the federal government
in several major cases-notably in some 1981 rulings halting the mass
deportation of Haitian refugees.

Hastings' lawyers conclude their client is the victim of a

vengeful Establishment, a man who is being tried, in contravention of
the Constitution, by all three branches of government; a man placed
in double jeopardy for a crime of which he has already been absolved.
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Hastings adds to this brew the potent charge of racism. In

1981, even before his indictment, he predicted "an unfair political
trial tinged with notions of racism." After his acquittal, when the

two judges' complaint touched off the 11th Circuit inquiry, he
continued to charge prejudice: "I think if I was a white United

States District Court judge, no two white United States District
Court judges would have filed any complaint against me unless they
had demonstrable evidence of odious behavior," he told "60 Minutes”
in 1985.

Hastings' plaint has been echoed, from the start, in some

important parts of the black community. Last year, when the U.S. -
Judicial Conference voted to refer the case to Congress for possible
impeachment, the Congressional Black Caucus issued a statement
condemning the move. Conyers was among the members backing the
statement, days before the matter was assigned to his subcommittee.

Several of Hastings' accusers-notably Judge Frank M. Johnson Jr.

of Alabama, who served on the five-judge panel that first examined
the evidence, and John M. Doar, the lawyer who conducted the judges’
investigation-have stellar Civil rights credentials. Johnson issued
some of the most significant integration rulings of the '50s and

'60s, beginning with his finding, in 1956, that Rosa Parks had a
constitutional right to sit where she pleased on a Montgomery bus...
Doar, though perhaps best remembered for his role as-counsel to the
House Judiciary Committee during the impeachment investigation of
President Nixon, worked for years in-and in the mid-'60s headed-the
Justice Department's civil rights division, which enforced the legal
gains of the civil rights movement.

Hastings' lawyers seem tired of being reminded of these
credentials. "I don't believe in the notion of secular sainthood,”
says one of them, William G. McLain. "I'm not aware that anyone's
ever canonized Frank Johnson. I'm not aware that anyone's ever
canonized John Doar.”

Hastings continues to dismiss the judges of the 11th Circuit as
"warlocks" and racists carried away by prim notions of professional
sanctity. "I don't expect them to walk up one day and say, Tma
racist, and that's why 1 did it, to get rid of that nigger,' " he

told the Fort Lauderdale Sun Sentinel last year. If they are not
outright bigots, Hastings says, they are at least a bloodless elite
who don't like his politics, his rhetoric or his style.

"I ain't in the club," he snaps. "And goddammit, I don't want to
be. It's just that simple."

The Trap Set and Sprung

U.S. v. Hastings was born July 20, 1981, when a character with the

Page 4'0f 11
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Dickensian name of William Dredge turned up in the office of the U.S. -
attorney in Miami. Dredge was under indictment in Baltimore for

distributing Quaaludes by the thousand. He wanted to avoid jail, and

said he had something good to swap: He knew a Washington attomey, he

said, who claimed to be able to fix cases in the courtroom of Alcee

Hastings.

The attorney was William A. Borders Jr., president of the

predominantly black National Bar Association. Borders had raised o
thousands of dollars for Jimmy Carter in 1976 and 1980, and Carter

had appointed him to a panel that selects judges for the District.

In 1979, when the Carter administration created a search committee

for several new federal judgeships, Borders was consulted on

promising minority appointees, and he was one of those who urged the
nomination of Hastings, a friend of almost 20 years.

Dredge first alleged that Santo Trafficante, then reputedly

Florida's chief organized-crime boss, had agreed to pay $600,000 to

Hastings through Borders to fix a racketeering charge. FBI agents

were able to observe Bordexs meeting with Trafficante, but had no way

to monitor their conversations. So the bureau, working with the

Justice Department, decided on an undercover operation involving two —
defendants in another case. [ TSR A

Dredge said Borders had asked him to approach Frank and Thomas
Romano-brothers convicted of bilking a Teamsters pension fund of
several hundred thousand doHars-to solicit a bribe, offering low
sentences and the retum of nearly $1 million in property that
Hastings had ordered them to forfeit. The Romanos had declined to
play ball, Dredge said.

To impersonate Frank Romano, the bureau brought out of
retirement an agent of roughly the right age and bearing, one H. Paul
Rico. Dredge performed the introduction, and Borders took the bait. ‘

The scam, as worked out in a series of meetings between Rico and
Borders, was this: "Romano” would pay Borders $25,000 against an
eventual total of $150,000, and within 10 days Hastings would order
the release of some of the Romanos' forfeited property. At a

subsequent meeting, "Romano"” would pay Borders the remainder of the
money; then, Borders said, the Romanos should drop a pending appeal
and instead file a motion for an amended sentence, to which Hastings
would respond with an order for probation.

The money was paid Sept. 19 and the property was released Oct.
6-17 days, not 10, after the payoff. "Romano” then arranged to come
to Washington on Oct. 9 to pay the remaining $125,000.

"Romano" and Borders met, as agreed, at the Twin Bridges
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Marriott in Arlington. In the meantime, Hastings too had come to 4
Washington, for a testimonial dinner to mark the end of Borders'

service as head of the National Bar Association; Borders had made

Hastings' hotel reservation at the L'Enfant Plaza, and spent the

morning with the judge.

‘When Borders got to "Remano's” room at the Twin Bridges, which

the FBI had equipped with filming and recording devices, Borders

threw the FBI off balance, proposing-nearly ordering-that i
Rico/"Romano" get into his car. Rico was wearing a recording device,

and FBI cars surrounded Borders' car as soon as the money changed

hands. "We're busted,” Borders said, over the background noise of

sirens.

"I'm afraid so," said Rico.

FBI agents have offered several explanations for why they

arrested Borders on the spot-among them, that they feared for Rico's
safety. However, Murphy has testified-and other documents have
shown-that the bureau intended all along to arrest Borders
immediately, because it didn't want to let 125,000 of Uncle Sam's
good dollars out of its hands. As agent Murphy told Conyers'
subcommittee; "It would be laundered, we felt," and passed on to
Hastings later in some form the FBI would not be able to trace.

The immediate arrest forced the government to go to. court witha ™ .
strictly circumstantial case, to which Hastings responded with the
defense he maintains to this day: that William Borders was indeed
conspiring to solicit bribes in Hastings' courtroom, but without the
judge's knowledge.

No one ever found any dirty money in Hastings' possession. The
FBI found no signs that his life style was out of the ordinary for a
man earning, in 1981, $70,300 a year.

Borders was swiftly convicted March 29, 1982, and sentenced to
five years in jail and a $35,000 fine. But Hastings, after a

separate three-week trial, was acquitted. The jury of six men and
six women, after deliberating 17 1/2 hours, concluded that the
government had not established Hastings' guilt beyond a reasonable
doubt. [Related story this page.]

Borders returned to Washington after 33 months in Allenwood
Penitentiary. The only man who could conclusively clear or implicate
Alcee Hastings, he has declined, to this day, to testify.

Getting to the Bench

‘Where he came from, where he got to. Each lends resonance to the
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other, and it is hard to know which drives him harder: that Alcee
Hastings was Florida's first black federal judge or that Al Hastings,
only child of Julius and Mildred Hastings, both domestic servants,
was the first person in his immediate family to finish high school.

He describes his childhood in Altamonte Springs, a resort and

farming community about 10 miles north of Orlando, where "our folk,"
in Hastings' phrase, worked in the great hotels-the Altamonte and the
Longwood-or in the fields, tending celery, oranges, grapefruit,
tangerines.

It was, he says, a place so closely knit that a boy playing

hooky would be questioned by the town's wino about why he was out of
school. He read from secondhand schoolbooks at a segregated
elementary school-the first "Negro™" school built in Florida by the
Rosenwald Fund, the leading white philanthropy for the benefit of
blacks in the Jim Crow South.

"I might add, busing worked in those days," he says with a hard
laugh. Come high school, "I went 30 miles going and 30 miles coming
every day, past three white schools.”

His parents, by then, had left for New York-they would

eventually go to California-to work as live-in servants. Alcee

stayed behind in Florida with his maternal grandmother as his parents
earned the money that bought him books, a chance to see something of
the world, eventually a college education.

He went to Fisk University in Nashville, where he majored in

zoology, and then-abandoning thoughts of medical school because of
money-to Howard Law School. "I don't think I really came into my own
until I went to law school here in Washington," he says, "in terms of
being genuinely of a mind that I was a cut above."

He was kicked out of Howard, however, after earning an F in one
course for two consecutive terms. Citing “lack of seriousness of
purpose,” the school asked him to leave.

"Nobody ever thought he was an F student,” says Herbert O. Reid,

one of Hastings' Howard professors and now counsel to Mayor Marion
Barry. "We thought the attractions in the city had just been too much
for him-too much glitter."

So Hastings finished law school at Florida A&M, passed the

Florida bar and went into practice in 1964 in Fort Lauderdale-first
with a high school friend, then on his own. He quickly established

that he loved two things, neither of which made much money: indigent
clients and running for office. Beyond the poor and
lower-middle-class clients who couldn't pay much for a lawyer, he
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represented a number of public interest and civil rights clients,
such as the local NAACP.

Beginning in 1963, he ran twice for the city commission, then
twice for the Florida House of Representatives, then for the Florida
Senate. In 1970 he ran for the U.S. Senate as the first black
aspirant to statewide office, and in 1974 for the state Public

Service Commission. He ran seven races altogether, "and I never won

any," he says, "but I feel like I won them all ... And the only
reason I lost them was the fact that I was black.”

Along the way he was twice married and twice divorced, and had
one son, Alcee L. Hastings Jr., now a college student.

Hastings may be the only lawyer in America ever to state that he
became a judge for the money. After 14 years of private practice, he
was tired of living hand to mouth. Reubin Askew's decision in 1977
to appoint him a Broward County circuit court judge was a welcome
change. Two years later, says Hastings, "I wanted to become a
federal judge because it paid more than being a state court judge.”

He has said that the only way he would step down from the bench
is if the U.S. Judicial Conference-would vote to continue paying him
his current annual salary of $89,500. ;

"T've got to make a living and I earned a right o be here," he

says, "but I'm not one of those people who finds the law a jealous
mistress. The law is no mistress of mine! ... It's just a system to
keep the status quo. And keeping the status quo means that the rich
get richer and the poor get poorer. You understand?”

The Status of the Office

Perched on a chair in his lawyer's office, talking melodiously
about the past, Hastings wears the symbol of Pierre Cardin on each
ankle, the name of Dior over his shirt pocket.

"The one thing that I knew I wanted to do," he is saying, "was
the one thing that my dad would say to me all the time, and that is
to be your own boss man.

"It came out of the work he did. It was always menial. He was
always working for somebody, and somebody could always yank his
chain."

Suddently, talking all the while, Hastings reaches into his back
pocket and extracts a black leather wallet. "My friends marvel," he
is saying, "at how I manage-" He breaks off to pry his credit cards
out of the wallet; they fill several compartments. Assembling them

Page 8 of 11
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in a stack as thick as his wrist, he extends them for examination.

"All these credit cards are very dear to me," he continues. "And
T'm not doing this with braggadocio, but all of 'em are very dear to
me. And the reason they are is because 1. Pay. My. Bills."

In the pile are four American Express cards representing three
separate accounts: a standard green-colored card, a gold card, a
platinum card and the new Optima card, which allows the holder to
maintain a balance instead of paying the full amount owed every
month; three MasterCards-two of them gold cards, on separate banks;
three Visa cards-again, two of them gold cards on separate banks; a
Diners Club card; a Carte Blanche; and three membership cards in.
various airlines' frequent-flier clubs.

*"Most people wouldn't even dare to do that," he says, gesturing

at the four American Express cards. He points out the dates embossed
on the Diners Club and Carte Blanche cards, indicating that Alcee
Hastings has been a "MEMBER SINCE" '64 and '67, respectively. "I had
to fight to get that card," he says of the Carte Blanche. "I

literally had to fight to gef it, and I will die to keep it ... And

T'm real proud of being able to stabilize myself like that. And you

see, you could take this-any few of those right there, and I could

run up-if I was.moving around the world, I could run up a million
dollars on those credit cards in nothing flat." He snaps his fingers

fast for emphasis. "I I was moving around the world real fast, if
you know what I mean."” -

He is at his most intense, most unself-conscious, now that he .
has struck this rich vein of monologue. Embroiled in a seven-year
case that is essentially about greed, he seems helpless to stop
talking about money, simply to prove-what?

"It may be difficult for you to be mindful of the fact that ‘
blacks couldn't have bank accounts in the '40s. They couldn't even
go in the bank. Okay?" he says. "And so our money, if we saved it,
was saved in socks, cans, and at the post office, with no interest
... L' want to make it very clear to you, I [showed you the credit
cards] to highlight that my dad would be very proud of me for not:
having botched any of these.”

"... 1 [pay my bills] myself; I don't have any secretary doing

that," he says. Suddenly he reverses direction. "And that's not out
of pride at my spending. I don't spend a lot; it pissed me off when.
[the prosecutor] wanted to call me a jet-setter." And, reversing
again, he reaches a fever pitch. "HE'S GODDAM RIGHT I WAS A
JET-SETTER! I'm a jet-setter because I earned the right to
luxuriate, and I know how to protect my interests ... and I was able
because I knew how to manage the little bit of money that I had

Page 9of 11
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better than most people do and'did at a given time. And again, I
credit my family with-"

He stops, catches himself: "-not being penny-pinching. I'm not
cheap. I'm not cheap at all.”

The Winding Down

Few people beyond Hastings and his lawyers contend that Hastings is
being subjected in the legal sense to double jeopardy. The principle
is well established in law that impeachment is different from a
criminal proceeding, undertaken to serve different ends. The point

of a criminal prosecution is determining the innocence or guilt-and
possible punishment-of an individual; the point of an impeachment is
the sanctity-and protection-of an institution. The trial standard of
guilt "beyond a reasonable doubt" is supplanted by a lesser standard
of "clear and convincing evidence.”

Impeachment is, however, a partly political process, and Rep. Conyers gaveled the Hastings hearings
to order with this reminder:,

"Now this case is troubling for two reasons. I want to be very

forthright in this hearing. First of all, we have an acquitted judge

who is now before us, and secondly, we have a black leader who is the

first black [federal] judge to be appointed in the state of Florida."

These facts, together with the Justice Department's decision not

to prosecute Hastings over the 1985 wiretap leak, may make
impeachmen

proceedings a hard sell. Even if the subcommittee finds "clear and
convincing evidence” that Hastings committed one or more impeachable
offenses, one fact will follow the case into the full Judiciary
Committee, onto the House floor, over to the Senate: There is no
political constituency clamoring for the impeachment of a popular,
liberal black judge who was acquitted by a jury. By contrast U.S. .
District Court Judge Harry E. Claiborne, who in 1986 became the first
federal judge in 50 years to be impeached, was a convicted tax
dodger, brought to the Senate floor from a federal penitentiary.

Nonetheless, subcommittee members have promised a vote on the
merits. "We didn't ask for this case," said ranking minority member
George Gekas (R-Pa.) in an interview, "but it's in front of us.
Regardless of the passage of time. Regardless of the personalities
involved. Regardless of the racial element ... We have to deal with
it

However they deal with it, Alcee Hastings, who has escaped so

many tight spots over such an improbable time, will take comfort from
the lessons of his heroes: his mother, his father, Socrates ("for

being just clear as a bell about humanity and how a system can do
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people in, and his unwillingness to relent to it"), Sojourner Truth, hd
Nat Tumer.

There are more, but the most arresting is near the top of the
list. In second place, right after Jesus Christ, is Harry Houdini.

TABULAR OR GRAPHIC MATERIAL SET FORTH IN THIS DOCUMENT IS NOT
DISPLAYABLE

PHOTO,,Bill Snead

Caption: Judge Alcee Hastings in Washington.

Caption: Judge Aleee Hastings, left, with his attorney Terence

Anderson during FBI Agent William Murphy Jr.'s testimony. Caption: John M. Doar.
Caption: William A. Borders Jr.

Caption: Frank M. Johnston Jr.

Caption: Judge Alcee Hastings with attorney Terence Anderson during

his impeachment inquiry.
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Monday, August 4, 1997
NEWS

Ex-FBi man to testify at Mob trial
RALPH RANALLS

Part one of two-part series

The smooth-talking former agent who forged the FBI's bond
with gangsters James "Whitey" Bulger and Stephen Flemmi wili be in
the eye of a very public storm at hearings scheduled this month,
but he is no stranger to intrigue.

Belmont native H. Paul Rico helped solve the most famous
bank robbery of all time, "flipped? some of the FBI's most famous
and ‘controversial Mob snitches; came out of retirement to sting a
federal judge for bribery and was questioned in the still-unsolved
murder of his private-sector boss.

More than three decades ago, the young FBI agent met
Bulger and Flemmi, two young, up-and-coming gangsters, while
hunting bank robbers for.the FBI's Boston Office. In particular,
FBI documents obtained by the Herald state that Rico met Flemmi in
the early 1960s while investigating the robbery of a Shawmut Bank
branch on State Street. -

Only Rico, Flemmi-and Bulger know exactly how the agent
convinced the two gangsters to join forces with the FBI against the
Ralian Mob - though Rice's reputation for sweet-talking tough guys
into the FBI foid is legendary.

"He was always a very knowlegable, sireetwise guy who had
an incredible stable of informants,” one fongtime Boston lawyer who
knows Rico said. "He was always the lead guy in everything he did -
very forceful, very smart™

Much has been made of the connection between Buiger,
Flemmi and Special Agent John Connolly. But numerous sources say
Connolly inherited and consolidated a relationship masterminded and
nurtured by Rico and his partner, Dennis Condon, who would iater
become the state's Public Safety Commissioner.

Whether that relationship went too far will be one of the
topics at hearings scheduled in front of U.S. District Court Judge

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works
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Mark L. Wolf.

in May, Wolf ruled that defense lawyers Anthony Cardinale
and John Mitchell had made a "substantial” showing of possible
government misconduct in the handling of informants and wiretaps.
Rico is expected to be called as one of the witnesses.

The hearings may be postponed, however, due fo the sheer
volume of material documenting the FBI's informant relationships.
Federal prosecutors Fred Wyshak and Brian Kelly have already asked
for and received a two-week extension.

Rico was born in Belmont in the 1920s, the son of an lrish
mother and Spanish father who worked for New England Telephone. His
Spanish roots give him a Mediterranean look that is often mistaken
for an Italian ~ an impression Rico sometimes used to his advantage
when schmoozing wiseguys, sources say.

He graduated from Boston College in 1950 with a history
degree, then joined the FB! and was posted in Chicago. He soon
transferred back to the Boston office when his father became
terminaily il

That was when the young agent worked on the first of hfs
big cases - and when he may have learned the value of informants.

The $2.7 miliion *Brink's Job™ on Jan. 17, 1950, was - and
perhaps stilf is - the most famous stickup of all time. But by late
1955, the case was still unsolved and the end of the six-year state
statute was looming. The FBI was saved from failure by one of the
robbers, Joseph "Specs” O'Keefe.

Angry that his share of the loot had been stolen, O'Keefe
began cooperating with FBI agent John F. "Jack” Kehoe. O'Keefe's
cooperation broke the case and made Kehoe famous. Sources said
Kehoe worked with both Rico and Condon before retiring.

Rico and Condon became a team, but it was Rico who had the
gift of gab that allowed him to recruit informants, sources said.

“If informants are the currency of the FBI, then Rico was
an earner,” one law enforcement source said.

Rico's first contacts with Flemmi and Bulger began what
the FBI has admitted was a decades-long relationship.

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works

Page 3



2645

8/4/97 BOSTONH 004 - - o Page 4
8/4/97 Boston Herald 0041997 WL 5407383 -

Rico and Condon also handled Joseph "The Animal” Barboza,
one of Massachusetts’ most prolific killers who later became a
controversial FBI witness during the 1960s.

Rico retired from the FBI in 1975 to become head of
security for World Jai Alai, 2 Miami-based sports gambling company.

Five years later, he came out of retirement to pose as a
mafioso in an FBI "sting” of U.S. District Court Judge Alcee
Hastings of Florida. Allegedly false testimony in the Hastings case
has now become part of the FBI laboratory scandal, although none of
the allegations involve Rico's participation.

Rico was interviewed as part of the investigation into
World Jai Alai owner Roger Wheeler's 1981 murder. FBI documents
indicate that he told investigators he had no idea who might have
killed his boss or why.

Part two tomorrow: How Rico and friends convinced a Mob
hitman to become a snitch. :

Photo Captioni: H. PAUL RICO; Smooth talker

Word Count: 785
8/4/97 BOSTONH 004
END OF DOCUMENT
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{Reier to Administrator's Manual for Performance Appraisal
for instructions regarding the use of this form.} -

JOHN M. MORRIS
Fayroll Name of Employee Social Security Number

%menx below on achuat perfarmance to justfy the adjective rating level for each element. Use additional pages as necessary.
: 77778% 6/30/82 EXCEPTIONAL

Eftective Dates to Adjective Rating

Cifeattements .3 as
Hited on the Perfomance Plan

Sﬁfﬁv. Morris' greatest strength is in the area of Program Resource Management,
where he strategically has identified, analyzed, and defined priority problems
arding Organized Crime investigations., He independently cites goals and
sBFjectives, and meticulously follows up on controls through a well defined
tetrieval system which has enabled him to achieve set objectives in the Organize
Yime Program. He has independently, and with minimal overall program managemen
iPplied resources in the most efficient and effective manner clearly consistent
h stated priorities. This independently developed long range strategy has
jag a devastating impact on the LCN in Massachusetts with imminent results
xpected following Federal Grand Jury action in August of 1982. His priorities
£ fully consistent with the stated national priorities of the Bureau's overall
jtganized Crime Program. His investigative process of problem identification,
iiversion, and strategy to deal with Organized Crime in New England has proven t
3g exceptional and highly successful. It is also considered by the Organized
&ime Section, FBIHQ, to be one of the most aggressive and effective programs in
Bureau. As a direct result of Supv. Morris' managerial skills, he has
leveloped and sustained, a program, the results of which are potentially the
fost significant fight againstthe LCN in the New England Area, even in the
Tited States in recent history.
[aY
¥4
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# 8m aware thal my oversll performance below the Fully Successiut leve! as sefiected in this appraisal may be the basis for the denial of my withia-grade 3
increase (WIGI/step increase and could also preclude me from consi for promotion, andfor oftice of preference
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JOHN_M. MORRIS S
Payroll Name of Empicyee Social Security Number
1. Specity general nature of assignment during mast of the appraisal period for Agent personnel {such as FCI, criminal, applicant, accountant, Resident Agent,
Q?.tpervisor. instructor, elc.); for support personnel {such as typing, Stenography, secretarial, radio operafing, translating, etc.).
Supervisory Special Agent

= . ) . X L
415 employee avaitevle wherever needs of service require for ¢ Yes No {f No, explain briefly.}

w7 . )

peciat Assignmen!__.).(__,‘les e N (i NoO, @xpilain triefly.}

2 NI

(@

fiz

§7s employee physically fit o peclorm full range of duties withi position including faid: i L Yes__ N
FN No, explain briefly.}

o
V

N

X
. Firesrms - Indicate #f ___..._ qualified Wstructorandfor _____ expert.

i

X
1. 1s employee qualiied 1o operate a motor vehicle incidental fo officiatduties? _______ No ___ . Yes {lf Yes, personnet file must refiect
he folfowing {a) Has vatid state or facatoperator's license for fype to be used. (bj fs physically tit fo Orive. (¢} Past safe driving record OK or has passed
Bureay road test]

A
E4 dond X . §
7 Foreign Language - ty under Bureau Language Prog No Yes (i Yes, speciy language(s).)
% C anguage Schoot X No Yes {f Yes, specity language{s}.}
3
4 Frequency of use (dally. weekly. morihly. less oftenj in the fotlowing language(s:
3
L
Anticipated yse during ensuing year:
. Administrative Advancement - (Agents only}
8. .. Notinlergsted (it this space is Ghecked, ignore b, ¢, and d.}
b, Yes % No- Agentis avarable for ment
€ oo X Yes . No-Agentperarms full range of s in current job and is quatified for

. Explainif interested but not now qualified or not avaitable.
Due to personal reasons, SA Morrl s is not available for transfer per
letter to FBIH 2/80.
w € o~ Agent shoul 9({ upda(e lsther Cateer Development Summary. (i Yes, instruct Agent to submil current
FD-477 1f Agent has fess lﬂan 10 yeats of service {as an Agent}, this form must be executed if three years have elapsed since fast submission.}

. Number of fncentive Awards____O__. ) 0
C received from D-reclcr nrough Superior
PS v
received
Suggestions submitted: _ 9§
Wnone, check here. X Qo
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PERFORMANCE PLAN
{Refer to inis Manuat for Appraisal fof i ions regarding the 15e of this form.)
John M. Morris RN Boston
Payrolt Name of Empioyee Social Socurity Numbar Office of Assignmant

Supervisory Special Agent mm 1811 14 78-FD-713

Pasition: Tills, Grade ang Number

Critical Blement# L Etlective Oates .. LLL /81 0....6/30/82 .
Supervision of Subordinates: Provides day-to~day direct supervision >f subordinates toward accomplishmen
cof organizational mission and operating entity squad's goals and objeztives regarding Organized Crime,
Evaluates and develops individual Agent capabilities to perform assigired duties. Promotes subordinates'
morale and esprit de gorps for work by supervision. Assures complianze with 2ll rules and regulations
including those pertaining to EEO and affirmative action,

: i Performance Standards

B Minimally Acceptable Fully Successiul Superior

Directs, observes, evaluates Directs, observes, evaluates, Provides individual attention

and corrects activities of land corrects activities of each to each subordinate, to the

each subordinate only on an subordinate on a continuing extent limited only by re~
cceasional basis. Formally basis. Tormally reviews their sponsibility to other investigative
reviews their performance performance but only on a administrative functions, to

on a guarterly basis and personal basis that exceeds develop that employee's performance
provides feedback (positive routine correction of unaccept- level to the extent it exceeds

and negative) to the able work performance in the average expectations. In
subordinates on their Organized Crime investigations, accordance with standard pro-
accomplishments regarding cedures, directs, observes,
Organized Crime. evaluates, and corrects activities

of each subordinate on a quarterly
basis regarding Organized Crime

investigations,
5 3
1 have been advised of my critical element and performance standards for the fortheoming appraisal The above critical elemont and standards afe istent of
period and am aware that performance beiow the Fully Successiut level may preciude me from cons he employes and ere in furtherince of the mission and goals of the Fal.

slgoration for & within-grade/step Increass, promotion, administrative sdvancement, and/or office of

preference Yransfer. My signature doas not constilute agresment with the element and standards nor N
id my right to grleve them. .~ - e
Voo W Ve g

C ) Signaliire §f
@
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e PERFORAMANCE PLAN, .
. - iRelerto inis ’s Manual tor Appraisal for i ions regurding Ihe U + of this form.}
John M, Morris L] Boston
Payroli Namo of Employoe : Social Security Number Oftice of Assignment
Supervisory Special Agent GS 1811 14 78-FD-713

Posi

n: Title, Grade and Number

alElement# 2  EffectivoOates 7 /7 /81 to_ b/3078

Liaison; Represents self at all levels of contact as a professional, :hrough positive attitudes,
appearance and demeanor; this includes but is not limited to liaison o2 dialogue with the U. S.
Attorney's Office to establish and maintain coordination of and suppoi: for investigations, and

effective and timely ﬁHommasa»<w consideration for complex matters regarding Organized Crime
drv-atigations

Performance Stendards

Minimally Acceplable Fully Successful Suparior

Develops and maintains On own initiative, con- On own initiative, continually
significant contacts with tinually develops new develops new external contacts
representatives of outside external contacts and retains and retains effective rapport
agencies and the general effective rapport with those with tnose established pre~
public to exchange work established previously. viously. Works so efrectively
related information regarding. pManners and procedures for with these contacts that he often
Organized Crime investigations. developing rapport with persuades them to accept FBI

. external contacts regarding methods and preferences regarding

Organized Crime often serves Organized Crime.

as a model to other FBL personnel
engaged in such work.

1 have been advised of my critical element and performance standards for the forthcoming appraisal The above criticol eloment and standards are i with the position iphi t
pericd and am aware that performance below the Fully Succossful fevel may preciude ma from con- the omployee and are In furtherance of the mission and goals of the F8I.
sideration for a incraase, promotion, andlor office of

praforence transfer, My signature doos not conslitute agresment with the element and standards nor ”
doss k void my right to grieve them, i\&\/\@ ﬁ\
%w@\, a2 .J\g.?c‘d ‘o;ﬁ ﬁ ot
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John M. Morris

Appraisal for i

Payroli Nome of Employae

fegarding the use of this form.)

Boston

Saclal Security Number

‘65 1811 14 78-FD-713

Supervisory. Special Agent
: Po 3

8. Grade and Numbor

Olfice of Assignment

Critical Efomment # .. 3¢ Eftective Dates . LLT/R]

10.6/30/82

Program/Resource Management:
investigations.

Identifies, analyzes, and defines problems regarding Organized Crime
t Plans actions to determine area where investigation most needed to cover FBI jurisdictic
Onmwaw&mm work to utilize time, equipment, and employees' skills to accomplish objectives,

Directs and

allocates additional resources in major or special case situations ocurring outside normally assigoed

responsibilities.

Performance Standards

Minimally Acceptable

Fully Successful

Suparior

With general direction, ade-
quately applies resources
{manpower and materials) based
upon stated squad priorities; sets
objectives and controls assigned
programs to assure they are con-
ducted in accordance with ¥BI and
DOJ policies and guidelines with
regard to Organized Crime.

With limited direction,
effectively applies resources
{manpower and materials) based
upon stated sguad priorities;
sets objectives and controls
assigned programs to assure they
are conducted in accordance with
FBI and DOJ policies and guide-
lines regarding Organized Crime.

Independently, applies resources
in an effective manner which is
always consistent with stated
sguad priorities; sets objectives
and controls assigned programs

to assure they are conducted in
accordance with ¥BI and DOJ polic
and guidelines with regard to
Organized Crime.

| have been advised of my critical element and performance standards lor the forthcoming appraisel

period and am aware thet performence below the Fully Successful jovet may preciuge mo from con-
sideration for a within-grade/step Increase, promotion, administrative advancement, and/or office of
preterence transfar, My sighalure doss not constitute agreement wilh the element and standards nor

doas it yoig my right to grieve thom, . ¢
ﬁxw 10

The above criticat glament and standards are t with the positi t
the employee and ara in turtherzrice of the mission and goals of the FBIL
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. LAGREE that, upon completion of the Goverament-sponsored training described. in this request,’if |
receive satary covenng the training period, | wilt serve in the agency three times the length of the train.
ing period. H | receive no salary during the training period, | agree to serve the agency for a period equaf
to the length of training, but in no case less than one month. (The length of parttime training is the
number of hours spent in class or with the instructor. The length of full-time training is eight hours for
each day of lraining up to a maximum of 40 hours a week). NOTE: For the purposes of this agreement,
the term “agency” refers to the employing organization {such as an Executive Depadment or indepen-
dent establishment), not to a segment of such an organization.

2. {1 volunterily leave the agency before completing the period of service agreed to in item I above, |
AGREE to reimburse the agency for the tuition and related fees, travel and other special expenses (EX-
CLUDING SALARY) paid in connection with my training. These amounts are reflected in items 21 and
22.

3. | FURTHER AGREE that, if 1 voluntarily leave the agency to enter the service of another Federal agency
or other arganization in any branch of the Government before completing the period of service agreed
toin item 1 above, | wilt give my organization written notice of at least ten work days, during which time
a determination concerning reirmbursement wilt be made. {f | {ail to give this advance notice, 1 AGREE
to pay the arBunt of additional expenses (5 U.! S c. 4109(a)(2)) incurred by the Government in this
training,

4. 1 understand that any amounts which may be due the agency as a result'of any failure on my par\ to
megt the terms of this agreement may be withheld from any monies owed me by the Government, or
may be recovererd by such other methods as are approved by law.

St FURTEER AGREE to obtain approval fromn my organization training officer and that person responsible
for duthorizing non-government training requests of any proposed change in my approved training pro-
_gram involving course and schedule changes, withdrawals or incompletions, and increased costs.
6.1 acknowiedge that this agreement daes nol in any way commit the Government to continue my em-
ployment. 1 understand hat, if there is a transfer of my service obhgatlon to another Federal agency
or othér organization in any branch of the Government, the agreemenls initems 1, 2, and 3 of this sec-
tion will rernain in effect until t have completed my obligated setvice with that other agency or argani-
zation,

31. Peciod of obhgated senace

(For taining only)

Tate

R R

32. Employees sigasture

\
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Monday, December 11, 2000
NEWS

Whitey gang victims may be buried in Canada; Woman says agent knew about dad's
murder .
JONATHAN WELLS, JACK MEYERS and MAGGIE MULVIHILL

The daughter of a South Boston man fisted as missing for the past
20 years believes her father was murdered by a criminal associate of
James, J. "Whitey” Buiger and Stephen "The Rifleman” Flemmi and buried
in what may be a Mob graveyard in Nova Scotia.

And she also believes former FBI agent John J. Connolly Jr., who
handled Bulger and Flemmi as top level FBlinformants, knew about her
father’s execution, but has covered it up for two decades.

Elizabeth Conrad Parent, 43-the daughter of South Boston
bartender Kenneth R. "Bobby" Conrad, said in a series of recent
JInterviews that she discussed her father's disappearance.with
.Connolly in 1981 and that the FBI agent told her then that he had
been murdered. '

in a later conversation, Parent said Connolly disclosed that "a
fot of bodies” are buried along with her father in Nova Scotia.

. According to. Parent, Connolly said her father was stabbed to death
in Nova Scotia by a Boston gangster named Louis R. Litif and buried
on Litif's. property in the Canadian province.

Parent, recalling her conversation with Connolly, said when she
became upset and demanded to know how the FBI agent knew about her
father's death, Connolly said, "I saw it.”

What exactly Connolly meant by that alleged statement is unclear,
even to Parent, but insurance records from the early 1980s obtained
by the Herald buttress Parent's assertion that Connolly had
information about her father's death.

Moreover, the Herald has confirmed that Litif did in fact own
property in rural Deerfield, Nova Scofia, at the time of Conrad's
disappearance.

The Conrad case may become yet another chapter in the chilling

i EXHIBIT
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story of Bulger and Flemmi's approximately 30-year partnership with
the FBI.

At the time of Conrad's disappearance Connolly was the FBI's
handler of Bulger and Fiemmi, who were both top echelon criminal
informants for the bureau. .

. In December 1999 and again in October. of this year, Connolly was
indicted by a federal grand jury for shielding Bulger and Flemmi from
prosecution and for allegedly giving them the names of one witness
and two confidential informants who, the government asserts, were
later murdered by the Bulger gang.

Connolly’s second indictment came as it became clearer that Buiger
and Flemmi had gone on a murderous rampage while under the watchful
eye of the FBI. Since January, investigators have unearthed the
remains of six alleged murder victims of the Bulger gang in makeshift
graves in Dorchester and Quincy.

. Bulger, who has been a fugitive since 1995, has been charged with
killing 19 people. Flemmi, who is in prison awaiting'trial; is.
accused of murdering 10. BN C

. Another Mob burial ground?

.-According to Parent, she first learned of her father's death from
Connolly white filing a missing-person report at the C-11 police

station in Dorchester on July 29, 1981. When she expressed her desire
to retrieve her father's body, she said Connolly told her notto

pursue it and to keep quiet about the murder.

.."This is an ongoing investigation and 1'd appreciate it if you

didn't do anything about it for a while," Parent recalled Connolly
saying. "We've got informants. You could jeopardize them.” Connolly
did not identify the informants, Parent said.

. In a telephone conversation two years later, Parent said she
thanked Connolly for helping her collect on her father's life

insurance policy and once again toid the FBI agent that she wanted to
recover her father's body from Nova Scotia.

"You will get his remains someday,” Connolly said, according to
Parent. "You don't want them digging up that land, because your
father is not the only body there. They're going to find a lot of
bodies up there.” Connolly did not elaborate, Parent said.

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works
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When he disappeared, Conrad, tﬁen 46, had recently witnessed the
murder of a South Boston man named James Matera. Matera was shot to
death in the basement of Hap's Lounge in South Boston Aug. 30, 1979.

Conrad, a bartender at Hap's, was working at the bar on the day of
the killing and saw Matera go downstairs with Litif just before the
shooting.

According to his family, Conrad, a potential witness, left Boston
for Las Vegas shortly after Matera's murder and has been missing ever
since. In April 1980, Litif was found shot to death in Boston, his
body wrapped in green trash bags and stuffed in the trunk of his
wife's car.

Officially, Litif's murder remains unsolved, but a recent federal
indictment includes evidence suggesting "Bulger and others™ were
involved.

Records: Connolly knew

Documents obtained by the Herald show that Conhbﬂ'y apparently
knew back in the early 1980s that Bobby Conrad was notmissing; but -
dead.

Two letters written by a Prudential insurance agent in 1982 state
that it was Connolly who was going to confirm Conrad's death after.
his widow, Teresa (Conrad) Cote, sought to cash in on her husband's
$5,000 fife insurance policy.

in one of the two letters to Cote, then-Prudential agent Salvatore
F. Reale wrote: "All ] need now is a letter from Mr. Connolly the
agent who was in charge of the investigation and | can process the
death claim.”

In a second letter, Reale stated: "l do not have the letter from
Mr. Connolly the FBI agent.”

Reale, now retired, confirmed he had written those letters, which
appear under Prudential's letterhead, but claimed to have no memory
of the Conrad insurance policy or any dealings he may have had with
Connolly.

Other records confirm that Prudential was eventually satisfied
that Conrad was dead, even though no body was ever recovered and no
death certificate issued.

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works
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In March 1983, Parent, the sole beneficiary of her father's life
insurance policy, was paid $13,414.83 in two checks sent to her by
Prudential, records show.

Meanwhile, public records in Canada also lend credibility to
Parent's account.

Documents. on file at the registry of deeds in Falmouth, Nova
Scotia, confirm that the Litif family has owned property in the
Canadian province for nearly 30 years.

In 1971, Louis Litif purchased a small house on a one-acre lot in
the village of Deerfield, which is about a 10-minute drive from
Falmouth, near the southern tip of Nova Scotia.

One month before Litif was murdered in April 1980, he transferred
part ownership of the property to his wife, Anna, the records show.

Litif - who had been charged with the murder of Matera and was out -
on bail when he was killed himselif - was reportedly involved'in - .
bookmaking, loansharking and drug dealing for the- South Boston. - - * *~
organization headed by Bulger and Flemmi. Sources said Litif played
handbaft with Connolly and also may have sefved as one of the FB1
agent's criminal informants.

One of Connoliy's lawyers, Tracy Miner, claimed the investigation
into Conrad's. disappearance was handied exclusively by the Boston
Police Department.

"John Connolly has no knowledge of any facts regarding Conrad's.
disappearance and he was not asked to investigate it,” Miner said.
When she was reminded documents indicate Connoily did know something,
Miner said people may be confusing Connolly with a Boston police
officer with the same last name.

"The matter {Conrad's disappearance) was handled totally by the
Boston Police Department,” Miner said.

Neither Anna Litif nor her daughter, Luanne Litif, could be
reached for comment.

As in Massachusetts, people in Nova Scotia are reluctant fo
discuss openly what they know about Louis Litif or the fate of Bobby
Conrad.

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works
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One person, who requested anonymity, said Litif traveled to the
Yarmouth area frequently during the 1970s and often brought other
people with him when he stayed at his house in Deerfield.

Another source said Litif was popular even though he made no
effort to conceal the fact that his business was organized crime.

One source who was interviewed about Litif, Connolly and the
possible murder of Conrad, sent a note to a Herald reporter a few
days later.

"Your visit here has left me in a constant state of turmoil and
more emotional upheaval than you can possibly imagine,” the source
wrote. "l realize you are only doing your job but answers to your
questions don't stop with just one person, many maore get drawn in
whether they want to be or not.”

Conrad "wanted out"

" According to Parent, Hap's Lounge, where her father worked; sérve'd )
as a base of operation in the 1970s for Bulger,: F}emmn and some of R
‘their criminal associates. . T

Although she often visited her father when he was working. at the,
bar, Parent said he was extremely protective of her and went to great’
lengths to prevent her from witnessing the illegal activities that
ook place there.

Parent believes her father was, for a time, involved in the Bulger
gang's bookmaking operation. But she said he told her shortly before
he disappeared that he was trying to break away from the organized
crime group.

"He wanted out,” Parent says. "He was afraid of these guys (the
Bulger gang) as much as he was afraid of the police. He was afraid to
move one way or another. He was damned if he did, damned if he
didn't.”

According to Parent, the last time she saw her father was on her
wedding day, April 28, 1979, just before she returned to Florida with
her new husband.

Then, after Matera was murdered in August of that year, Parent
said her father called her in Florida. He said he had just come out
of a police station in Boston and he sounded agitated.

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works
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"He told me { would never see him again,” Parent recalled. "He
said he loved me . . . and the phone went dead.”

Parent and other family members believe Conrad was taken out of
state, to Las Vegas, by Litif and others associated with Bulger and
Flermimi to prevent him from talking to police about the Matera murder.

That belief is bolstered by a postcard, which the family still
keeps, that Conrad sent to a friend in Boston from the Circus, Circus
hotel and casino in Las Vegas.

What happened to Conrad next is hard to determine. Family members
said they heard "on the street” in South Boston that when authorities
in Boston learmned Conrad was in Las Vegas, Litif and others found out
and moved Conrad out of the country, to Nova Scotia.

. Parent said she has grown increasingly angry in the years since
her father disappeared. L

. Bhe said she has sought answers about her father's disappearance
over the years from Massachusetts politicians, including U.S. Sens.
Edward M. Kennedy and John F. Kerry, and from an.array of media
outlets, but has been rebuffed each time.

. Now, much of her bitterness is directed at Connolly and the FBI.

"t fell hook, line and sinker for John Connolly,” Parent said.
"What | reallywant to know from Mr. Connolly is, can | talk now? Can
1 tatk about it now?"

Peter Gelzinis contributed to this report.
~-- INDEX REFERENCES ~--

NAMED PERSON:  CONNOLLY, JOHN; PARENT, ELIZABETH CONRAD; LITIF, LOUIS R; MATERA, JAMES;
MINER, TRACY :

ORGANIZATION:  FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

NEWS SUBJECT:  Crime and Courls; Political and General News; Crime; English language content (GCRIM
GCAT CRM ENGL)
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AFFIDAVIT

Edward F, Harrington, ‘being duly sworn, deposes and smys:

3. I am a member of the Massachusetts bar and from August
1977 through October 1981 served as United States Attornmey for
the Distriét of Massaéhuseits. During the time that I held this

.position. the case of United States v, Prancis P, Tracey was in-

vestigated snd prosecuted by my office in conjunction with the -
Internal Revenue Servic;.' 1 have reviewed the papers filed by
Mr, Tracey on about December 2k, 1981, aéeking 2 new trisl in.
that case, and I make this affidavit in connection with that
motion for & new trial. : Lo

2, In 197k, 1 was b candidate for the Democratle party's

nomination for Attorney General of Massachusetts. During this

campaign, 1 needed support from e political organization in Boston. -

Through a {riehd and supporter of mine, Paniel G. Harrington, who
was & Boston attorqu acouainted with Paul R. Tierney, Mr. Tierney
sgreed to support my candidacy in Boston and to organize a- fund--
raizer fcr me, At the tsv;\e, I knew Mr, Tierney to be a member of
the Bosicn SchBal Committee and aybperson who had been active in

Boston polities. Mi'-_. Tierney did, in fact, orgenize a fundraiser

for me at the Parker House Hotel in Boston, which was attended to

the best .of my recellection by several hundred people. This fund-

raiser was organized by-Mr, Tierney usipg his volunteers and his
Jists of political supporters and dopors. My campaign organization
was not responsible for this event.

3. At some time in 1975 or 1976, I recall running into
Francls X. Green in & restaurant. in dow:;town Bostop. WMr. dre'en
accosted me-4n & Jovial fashion with words to the effect of "Hey,
don't yc'w say hello to your old campaign supporters?” after which
we exchanged hrtof onnial nlancantwiapr . At %hot Cawmey 3 il BOV
rcccgns;e Mr. Oreen, and that s the first occasion upon which ;
1 recall having met him. Thereafier, 1 may have run intc him in
s rintlar situation on one other ocecasion before btecoming 1.S.

Atrerney.
N

EXHIBIT
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4, After I became U.S. Atﬁorney. the investigation which led ‘ ;
to the present case began. This investigation involved allegations
coneerning campaign contributions by Mr. Oreen. After the investi-
gation commenced, I was informed in moid~1976 that there was goaaip
on the street to the effect that Mr. Oreen had mede financial con-
tributions to m§,197h campalgn for the attorney generai nomination.
As a result of this information, I checked with Daniel a. Harringtor.
ﬁnd with John T. Harrington, M.D;, who had been treasurer of my
campaign, to deternine whether Mr,'Green hed in fact been & cam-
paign donor of mine, and theée 1ndlv1dugls informed me that Mr. -
Gr?en had nog §¢en s financial donor to my campaign. On ihla basis,
I made no furtﬁer inquiry. . o T

5:_1 have no recollecelon of having ever et or hestd of.
Franeis X. Green during the 1974 camvalign or, indeed, until the 4
restaurant encounter in 1975 or 1976 described above, It 1 possibl
that I met Mr. Gyggp in the copteit of shaking hands during tﬁe cam-
palgn, begause that campaign involved an :htensive¢stnte-wide effort
ty me over the course of seventeen months during which I met thous-

ands of people, but 1 have no recollection of having so met Mr.
. Y —

Green and do not think that I‘did7 In any event, I certainly did

not solicit Mr. Green to do cambaign work for me. .Mr. Oreen was
‘not & part of my campaign organization during the 1974 campaign.

6. Although 1 was previously Bware that Mr. Oreen had been a
ﬁupporter of my 1974 candidécy, it was not until Ivlearﬁed of the
papers Tiled in cohnection witb the present motionvfor & new trial
and discussed them with Danlel G. Harrington that I learned the
exsct details of Mr. Oreen's assistance to Mr. Tierney in organizing-

‘the.Parker House.}undraiser.

7.- During the course of the investigation of the present case
and the prcnaratjnn for tria) sar? triz) 00 20, 4 Glo wut specifically
direct the attention of the Assistant U. 8. Attbrnéy responsible for
the case, Amos Hugh Scott, to the fact that Mr. Gréén had been a
supporter of mine in the 1974 attorney general ragé. On the other
band, I d1d not consclously refrain from mentioning the ’

matter. Because Mr. Oreen was one of thousands
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who supported my candidacj_v and because, based ua iay wid-1978 con-
versstions with Daniel @. Harrington and John T. Harrington des-
cribed avove, I was informed and believed that Mr. Green was not
a financisl contributor to my campaign, it never occurred to me
that the matter was of the slightest relevance to the Tracey

prosecution. ' »{

Signed. under the pains and penalties of perjury this 3/ day

of Mheenlet 198/,

L

. - , ". -
Sworn to and subscribed before me this.S/ )
1687, . , sey of Doecespidey»

OTARY PUBLIC :

coMission expires: /(/r/g/
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TO: DIRECTOR, FBI
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(1 COPY - ATTN: SOU, CID)

FROM: \NLISAC MIAMI (58-623) (0OC-2} (P)
(ATTN: SA W. J. MURPHY, JR.)}

SUBJECT: @ &PL@X

BRIBERY
- (00: MIAMI)

Re Bureau teletype to Miami, dated 9/11/81.

Enclosed for FBIHQ are two copies of a signed indemnity
agreement bet%een H. Paul Rico and the FBI in captioned matter.

It is requested of the Bureau that the SOU copy be .
expeditiously forwarded to the Contract Section for 51gnature ;
by the Contracting Offlcer. A

“)\\“’” : %‘

~»
e éou.* 5N
. .
é“ g g“‘mwhi
Bureau (Enc.’ 2)
2 - Miami yooee
WIM:k13j
47
Approved: B Tr itted

(Number} Time)

9 NOV 2 31981
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AGREEMENT

This Agreement is made and entered into this

/él’féj : day of ‘ , 1981, by and between
H. Paul Rico and the United States Department of Justice,
Federal Bureau of Investigation (hereinafter referred to as
"the Bureau").

H. Paul Rico agrees to assist the Bureau in the
furtherance of an official investigation known as Apple Eye.

H. Paul Rico agrees he will‘nbt obligate or atfempt to obligate
the Bureau or any employee thereof, in any unauthorized business
qf financial dealings of any nature or kind and that he agrees
he is not an“émployee of the Bureau. The Bureau will reimburse
H. Paul Rico for expenses incurred by him which are deemed by
the Bureau to be reasonablé and in fgrtherance of this
investigation.

H. Paul Rico furtﬁer agrees that he will work under tﬁe
direction of personnel of the Bureau and report to them on a timely
basis and made no decisions effecting the overall stragegy and
conduct of the investigation known as Apple Eye without first
consulting with Special Agents of the Bureau.

The liability for any negligent acts of Bureau employees
willVbe boxrne by the Bureau. Liability for any negligent or
willful acts of H. Paul Rico, which acts were undertaken without

prior express approval to the Bureau, are the sole responsibility
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of H. Paul Rico. H. Paul Rico does not waive any rights or
claims to which he is entitled under the Federal Tort Claims
Act. The Bureau agrees that in the event H. Paul Rico becomes

a defendant in a civil action which is the direct resuit of

his authorized'participation in Apple Eye, the Bureau will -
'reimburse H. Paul Rico for his attorney's fees, which are deemed
reasonable- and necessary by the Bureau; that he incurs in
defending such a suit; providéd the Bureau approves of the
attorney prior to his:retention.by H. Paul Rico.

H. Paul Rico agrees when directed by the Bureau to
testify and furnish all information in his posseSsion, custody
or control, Which he has received during the course bf, or
related to, this investigaﬁion.

This Agreement shall commence on the date of acceptance
by H. Paul Rico, as signified by his signature, and shall
continﬁe as long as the Bureau deems that Paul Rico's serviées
are required. It may be terminated at any time by either party’
by deliverance of a written notice to terminate.

v Ig witness whereof, the parties hereto have executed
this‘Agreement the d;y and year first above written.
UNITEﬁ STATES‘DE?ARTMENT QF JUSTICE~

FEDERAXL BUREAU OF INVESTIGATION

A’t'”t_Agst_; ) _ BY: l\\g\g\\mwv \\\r\ K‘&\.O\/g;\ﬁu

EpaaFishty o g tOrd TITLE: TILUIAN . CHAPIN
il VONTRATTTIING OFFIVES
Attes t‘: FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WU%MJ? ? . H. PAUL RICO :
, v 7 ;%\ ; -W”" .' é/;/r\)

2%
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AGREEMENT

This Agreement is made and entered into this
//";é day of M 1981, by and between
H. Paul Rico and the United StateskDepartment of Justice,

Federal Bureau of Investigation (hereinafter referred to as
';the Bureau") .

H. Paul Rico égrees to assist the Bureau in the
furtherénce of an official investigation known-as Apple Eye.

H. Paul Rico agrees he will not obligate or attempt to obligate
the Bureau or any employee thereof, in any unauthorized business
or financial dealings of any nature or kind and that he agrees
he is not an..employee of the Bureau. The Bureau will‘reimburse
H. Paul Rico for expenses incurred by him which are deemed by
the Bureau to be reasonable and in furtherance of this
investigation.

H. Paul Rico further agrees that he will work under .the
direction of personnei of the Bureau and report to them on a'timely
basis and made no decisions effecting the overall stragegy and
conduct of the investigation known as Apple Eye without first
consulting with Special Agents of the Bureau.

The liability for any negligent acts of Bureau employees
will be borne by the Bureau. Liability for ény‘negligent or
willful acts of H. Paul Rico, which acts were undertaken without

prior express approval to the Bureau, are the sole responsibility
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of H. Paul Rico. H. Paul Rico does not waive any rights or
claims to which he is entitled under the Federal Tort Claims
Act. The Bureau agrees that in the event H: Paul Rico becomes

a defendant in a civil action which is the direct resulé of

his authorized participation in Apple Eye, the Bureau will
reimburse H. Paul Rico for his attorney's fees, which are deemed
reasonable and necessary by the Bureau, that he incurs in
defending such a suit; provided the Bureau approves of the
attorney prior to his retention by H. Paul Rico.

H. Paul Rico agrees when directed by the Bureau to
testify and ﬁggnish all information in his possession, custody
or control, which he has received during the course of, or
related to, this investigation.

This Agreement shall commence on the date of acceptance
by H. Paul Rico, as signified by his signature, and shall
continue as long as the Bureau deems that Paul Rico's services
are required. It may be terminated at any time by either party
by deliverance of a written ﬂctice to terminate.

In witness whereof, the parties heret§ have executed
this Agreement the day and year first above written.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Attest; e BY: M\S&&\m x\\,. L VAT
Cgieioy rip poternd TITLE: ILLTANN, CHAPIN
‘Attest: FEDERAL EUREAU OF 1MVESTIGATION

rw/’/f«%/ /’/%i«/y)/% H. PAUL RICO / .
(A ﬁ;ﬁw //%442
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AFFIDAVIT

Edward F. Harrington, 'bcing duly sworn, deposea and says:

2. I am a member of the Massachusetts bar and from A\igust
1977 through October 19B1 served as United States Attorney for
tﬁe District of Hss;aéhusetts. During the time tx:\at. I held this
#os!t!on, the case of Unjted States v. Prancis P;S%racez was in-
vestigated and prosecuted by my office in sonjunction with the -
Internsl Revenue Servic;.' 1 have reviewed the papers filed by
Mr. Tracey on sbout December 24, 1983, uégk}ng a new trial 1n‘
that case, and I make this affidavit in connection with that
motion for & new trial. ) .
2. -In Ié’]‘l. 1 was a candidate for the Democratic party's

nomination for Attorney Oeneral of Massachusetts. During this )

campaign, I needed support from s political organization in Bouon.’

Through & {‘x‘iehd and supporter of mine, Daniel G. Harrington, who
was & Boston attcrnlg} scouainted with Paul R. Tierney. Mr., Tiefney
agreed to support my candidacy in Boston end to organize & fund~-
reiser for me, At the ti;ne. 1 kr_\ew Mr. Tierney to be & member of |
the Bosicn School Committee and a person who had been active in
Boston politics. M'r: Tierney did, in fact, organize a fundraiser

for me at the Parker House Hotel in Boston, which was attended to

the best of my recollection by several hundred people. This fund-

raiser was organized by-Mr. Tiernsy usipg his volunteers and his
iists of political supporters and donors. My campaign organization
was not responsible rdr this event,

3. At some time in 1975 or 1976, I recall running into
Franzis X. Green in a restaurant in dowrlzytwn Boston. Mr. Green
accosted me in & Jovial fashlon with words to the effect of “Hey,
don't yéu say hello to your old campeign supporters?" after which

we exchanged hriaf rnefal nlaacantwior . At 2hat Lusee, 4 uiu AOT
recognize Mr. Oreen, and that is the first occasion ‘upon which
1 recsll having met him. Thereafter, I may have run intc him in
Wa occasion before tecoming V.S,

Atierney.
N et

-
o
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4. After I became U.S. Atiorney. the 1n§eatigntion which led .
to the present case began. This investigation involved allegations
concerning campaign contributions by Mr. Green. After the investi-
gation commenced, I was informed in mid<1978 that there vénlgonsip
on the street to the effect that Mr. Green had made finsncial con-
irlbuﬁions xokmﬁAlg?h campaign for the attorney general nominationQ
As a result of this information, I checked with Daniel G, Harringtor
and with John T. Harrington, H.D;, who had been treasurer of my
campaign, to determine whether Mr. Oreen had in fact been a cam-
paign donor of mine, and these individuals informed me that Mr. -
GrQen had no%‘geen 8 finencial donor to my campaign. On this basis,’
1 made no turtﬁer inquiry. '

5.1 have mo recoliestion of having ever get or hesd of,
Francis X. Green during the 1974 camoaign or, indeed, until the 4
restaurant encounter in 1975 or 1976 described above, It 45 possibl
that I met Mr. Green in the context of shaking hands during the cam-
paign, begause that camba;gn involved an intensive state-.wide effort
'ty me over the course of seventeen months during which I met thous-

erds of people, but I have no recollection of having so met Mr.
P A—

Green and do not think that I did. In any event, I certainly did

not solieit Mr. Green to do cempaign work for me. Mr. Green was
not a part of my campaign organization during the 1974 campaign.

6. Although I was previously aware that Mr. Green had been a
supporter of my 1974 candidacy, it was not until I learned of the
papeis filed 1n connection with the present motion for & new trial
and discussed them with Daniel G, Harrington that I learned the
.ex;ci dg}gils of Mr. G?een's gssistance to Mr. Tierpey in organizing-
the.P:{ker Housé }und;aiser.

k 7.- During the course of the investigetion of the present case
and the pfenaratjon for triad sed triz} U2 10, 4 Glo wut specifically
direct the attention of the Assistant U. S. Attorney responsible for
the case, Amos Hugh Scott, to the fact that Mr, Green had been a
supporter of mine in the 1974 attorney general race. On the other
hand, 1 44d pot consclou;ly r#frain from mentioning the .

matter, Because Mr. Green was one of thousands
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who supported my candidaé;} and because, based ua iay 134-1978 con~
versations with Daniel 0. Harrington and John T. Harrington des-
cribed above, I was informed and believed that Mr. Green was not
8 financial contributor to mv campalgn, it never occurred to me
that the matter was of the slightest relevance to the Tracey

prosecution. . ' : .‘-{

S4gned. under the pains and penalties of perjury this 3/ day -

of Bbeenler , 2987,

%wé

DwARD F. HARR GTO » Esquire

Y

’ ) L i y r . .
Sworn to and subscribed befor 37
Suenn te . ore me this 9y of Deceqe e~

.

/‘-’ LSy
commission expires: /¢/W
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UNITED STATES DISTRICT COURT

DISTRICT OF MASSACHUSETTS
UNITED STATES OF AMERICA CRIMINAL NO. 99-10428 - JLT
v. Racksteering

- (18 US.C. §1962(c))
JOHN J. CONNOLLY, JR. and :
STEPHEN FLEMMI : Racketeering Conspiracy
: (18 U.S.C. §1962(d))

Conspiracy to Obstruct Justice
(18 US.C. §371)

Obstructipn of Justice
- (18US.C. §§1503, 1512)

False Statement -
(18 US.C. §1001)

SUPERSEDING INDICTMENT
The Grand Jury charges:

COUNT ONE - Racketeering
{John J. Connolly, Ir)

GENERAL ALLEGATION
1. From November 1968 to Deccmber 1990, the defendant JOHN J, CONNOLLY JR.

(“*CONNOLLY") was a Special Agent of the Federal Bureau of Investigation (“FBI”). From
February 1973 until his retirement in December 1990, CONNOLLY was assigned to the Boslonv
Field Office of the FBI.

2. Atall times material to this Indictment, the *Winter Hill Gang” was a clandestine

/_ ;000162
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affairs of the Enterprise through a pattern of racketeering activity, that is, the commission of
Racketeering Acts One through Fourteen, as described below.
THE PATTERN OF RACKETEERING ACTIVITY
22. The pattern of racketeering activity, as defined in Title 18, United Statfs Code,

Sections 1961(1) and 1961(5), cqusisted of the following acts:

A. BRIBERY
Racketeering Act #1

23. In about June 1976, the exact date being unknown, in the District of Massachusetts,
CONNOLLY, being a public official, corruptly received, accepted, and agreed to receive and
accept from Bulger and Flemmi a thing of value, that being 2 diamond ring, in return for being
induced to do and omit to do acts in violation of his official duty, specifically to divulge
confidential and sensitive law enforcement information in order to protect Bulger’s and Flemmi’s
ongoing criminal activities in violation of his official duty, in violation of Title 18, United States
Codé, Sections 201(c) (later re-codified as 201(b)) and 2.
Racketeering Act #2

24. Beginning in the latter part of 1981 or early 1982, the exact date being unknown, in
the District of Massachusetts, CONNOLLY, Bulger and Flemmi did corruptly give a thing of
value, that being a case of fine wine, to a public official, that being Supe’rviséry Special Agent
John Morris, to induce such public official to do and omit to do acts invviolation of his official
duty, specifically to divulge confidential and sensitive law enforcement. information in order to
protect Bulger's and Flemmi’s ongoing criminal activities in violation ofhié official duty, in
violation of Title 18, United States Code, Sections 201(b) and 2. :

6-
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